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   دولت محترم در طول روزها و هفته های گذشته آمارهایی در 
ارتباط با عملکرد اقتصادی خود منتشر کرده که  ای کاش اقدامی 
در این زمینه انجام نمی داد. چرا که این آمارها نه تنها از سوی 
مردم بلکه از سوی کارشناسان اقتصادی و سیاسی بی طرف نیز 
به دیده تردیده نگریسته می شود. زمانی باید به مردم در ارتباط 
با بهبود شرایط اقتصادی کشور آمار داد که آنها عملا این بهبود را 
در سفره خود احساس  کنند وگرنه اینکه در شرایط بد اقتصادی 
آمارهایی در ارتباط با بهبود اقتصادی بدون هیچ چشمداشتی را 
ارائه دهیم نه تنها مورد توجه مردم قرار نمی گیرد بلکه منتقدان 
آن را نقد می کنند و مخالفان با توجه به ارائه چنین آمارهایی 
تلاش می کنند در برابر دولت ایستادگی کرده و اگر هم دولت 
دستاوردی داشته است را نایده انگارند. از این رو عدم ارائه برخی 
دستاوردهای آماری از سوی دولت خصوصا در بازه ای که شرایط 
آن وجود ندارد خود یک فرصت مناسب برای دولت است که 
عملکردش را در معرض نقد منتقدان و تخریب مخالفان قرار 
ندهد. زمانی باید به مردم آمار داد که این آمارها برای مردم  
ملموس باشد وگرنه در شرایطی که سفره مردم کوچک می شود 
و برخی آمارهای دولتی و غیردولتی از افزایش حاشیه نشینی و 
افزایش ضریب جینی حکایت می کنند نباید آماری در ارتباط 
با بهبود شرایط اقتصادی داد. اصولا ارائه آمار برای مردم زمانی 
مورد توجه است که کارشناسان از زوایای مختلف آن را مورد 
بررسی قرار داده و آن را تاکید کنند و آن را برای مردم تبیین 
کنند. از این رو دولت ها باید به صورت سالانه به مردم آمار 
دهند چرا که اگر دولت ها بخواهند به صورت ماهانه به مردم 
آمار اقتصادی دهند چون مردم خود با مقولات اقتصادی مانند 
تورم و گرانی دست و پنجه نرم می کنند، نمی توانند این آمارها 
را بپذیرند. به صورت کلی هم در بسیاری از کشورها ارائه آمارها 
از سوی دولت مورد اعتماد مردم نیست و مردم کمتر به آمارهای 
دولتی اعتماد دارند علت هم آن است که دولت ها به صورت 
گزینش شده آمارها را ارائه می دهند. برای نمونه در ارائه آمار 
تورم و یا رشد نقدینگی هر زمان آمارها به نفع آنها باشد آمارهای 
نقطه به نقطه را در اختیار رسانه ها قرار می دهند حال اینکه تورم 
در طول یک سال مورد رصد جامعه قرار می گیرد. ضمن اینکه 
روش های آمارگیری در ایران هم با هم متفاوت است. مرکز آمار 
به روش خاص خود اقدام به آمارگیری می کند و بانک مرکزی 
نیز بر اساس معیارهای دیگر اقداماتی در این زمینه انجام 
می دهد و دولت هر بار که می خواهد آماری دهد با نگاه به اینکه 
آمار کدام درگاه به نفع خود است اقدام به انتشار آمار می کند. 
این مورد باعث شده است که مردم به آمارهای اقتصادی  به دیده 
تردید بنگرند. دولت آمارهایی در مورد رشد اقتصادی و جذب 
سرمایه گذاری خارجی ارائه می دهند اما مردم خود مشاهده 
می کنند که چرخ صنعت نمی چرخد و حتی  خروج سرمایه از  
کشور وجود دارد. آمارهای بیکاری دولت نیز  جای تردید دارد 
چرا که در برخی فصول سال از جمله تابستان ها به صورت خود 
به خود به دلیل گرمی هوا آمار افزایش می باید. این درحالی است 

که شغل های پایدار ملاک است. 

آمارهاراباورکنیم؟
یادداشت

زمانبرایمذاکرات
احیایبرجامروبهپایاناست

 مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا، 
گفت: زمان برای مذاکرات احیای برجام رو 
به پایان است. جوزپ بورل، مسئول سیاست 
خارجی اتحادیه اروپا گفت: ایران برای بررسی 
پرونده مذاکرات به زمان نیاز دارد، اما دیگر 
شرکای برجام نگران این تاخیر هستند. وی 
افزود: درک می کنم که این مذاکرات تا چه 
اندازه برای منطقه، به ویژه عربستان سعودی 
اهمیت دارد. بورل گفت: ایران برای بررسی 
پرونده مذاکرات به زمان نیاز دارد، اما دیگر 
شرکای برجام نگران این تاخیر هستند. 
اروپا  اتحادیه  خارجی  سیاست  مسئول 
گفت: اگرچه، کشور های منطقه و عربستان 
سعودی مستقیما پای میز مذاکرات نیستند، 

نگرانی های آن ها در نظر گرفته خواهد شد. 

نیازمنداندرکشورزیادهستند
محمدی گلپایگانی  محمد   .. . آیت ا
درباره فرمایشات رهبری مبنی بر اینکه 
مسائل معیشتی مانند غبار مانع از دیده 
شدن اقدامات دولت شده و اینکه ایشان 
چه توصیه هایی به مسئولان درباره رفع 
مشکلات معیشتی مردم داشته و دارند، اظهار 
داشت: همواره یکی از سفارشات ایشان در 
دیدار با مسئولان عالی رتبه کشور، سفارش 
نسبت به رفع مشکلات مرتبط با معیشت و 
گرفتاری های مردم است. رئیس دفتر رهبر 
انقلاب ادامه داد: از مهم ترین موضوعات 
معیشت  مسائل  ایشان،  برای  اقتصادی 
مردم است. در حال حاضر در کشور افرادی 
داریم که واقعا نیازمند هستند و این افراد 
کم نیستند و زیادند. وی گفت: همین افراد 
نیازمند دست از یاری و فداکاری برنمی دارند 
و این فداکاری ها را ما می بینیم و همیشه یکی 
از توصیه های حضرت آقا در دیدار با مسئولان 
درجه یک کشور، توجه به معیشت این مردم 

و رفع مشکلات معیشتی آنهاست. 

مدیراندولتیباید
ازخودروسازیهاخارجشوند

سازمان خصوصی سازی پیرامون واگذاری 
الباقی سهام دولت در دو شرکت خودروسازی 
اعلام کرد: سازمان خصوصی سازی خود را 
موظف به پیگیری اوامر مقام معظم رهبری 
مبنی بر خروج دولت از مدیریت شرکت 
فهرست واگذاری و دستور رئیس جمهور 
مبنی بر واگذاری مدیریت دولتی شرکت های 
خودروسازی ایران خودرو و سایپا می داند 
و برای تحقق این دستور جلسات متعدد 
هماهنگی بین وزارت امور اقتصادی و دارایی 
و وزارت صنعت، معدن و تجارت برگزار و 
تاکنون سه جلسه هم اندیشی با فعالان 
صنعت خودرو و صاحب نظران دانشگاهی 
در دانشگاه های علامه طباطبایی، صنعتی 
شریف و صنعتی امیرکبیر برگزار شده است. 
محصول این جلسات صورتجلسه ای بین 
وزارتخانه های امور اقتصادی و دارایی و صمت 
برای تحقق الزامات واگذاری خودروسازها 
بود که لازم است با همکاری همه متولیان و 
فعالان مؤثر بر صنعت خودرو هر چه سریع تر 
به طور کامل اجرایی شود. از جمله مقرر 
شد سهام تودلی و چرخه ای ایران خودرو و 
سایپا واگذار شود. لازم به ذکر است سازمان 
خصوصی سازی از همه ابزارهای قانونی در 
حوزه اختیارات خود برای خروج مدیران 
دولتی از خودروسازی و واگذاری اصولی و 
مطابق با منافع ملی که مسیر توسعه پایدار 
صنعت بومی خودروسازی را فراهم کند، 

استفاده خواهد کرد. 

نظاماتپدافندغیرعامل
بایدبهروزرسانیشود

سردار غلامرضا جلالی رئیس سازمان 
پدافند غیرعامل گفت: در ابتدا به همه شهدا 
به ویژه شهدای غزه که در برابر افکار عمومی 
جهان و چشمان بهت زده آن ها زیر بمباران 
وحشیانه رژیم صهیونیستی هستند. سردار 
جلالی با اشاره به ضرورت تشکیل سازمان 
پدافند غیرعامل، افزود: مقام معظم رهبری 
این مهم را تشخیص دادند و فرمان آن را 
در ۸ آبان سال ۸۲ به ستاد کل نیرو های 
مسلح ابلاغ کردند تا چنین ساختاری برای 
رصد و پایش تهدیدات و کنترل آمادگی های 
کشور و همچنین، مفهوم سازی حوزه های 
حیاتی کشور در برابر تهدیدات تعیین کردند. 
وی با بیان اینکه امروز دوران ۲۰ ساله ای 
را پشت سر گذاشتیم که فراز و فرود های 
بسیاری داشت، تصریح کرد: قانون مصوب 
مجلس شورای اسلامی تلاش داشت تا 
ضعف ها و کاستی هایی که ما در اساسنامه 
داشتیم و نیازمند این بودیم که برخی مواردی 
که برای حوزه تقنین و قانونگذاری شود، 
انجام شود. رئیس سازمان پدافند غیرعامل 
گفت: تلاش قانون مصوب مجلس بر این بود 
تا ضعف هایی که در اساسنامه سازمان پدافند 
غیرعامل داشتیم بر طرف شود. لذا؛ کمیته 
ملی پدافند غیر عامل به عنوان بالاترین 
مرجع تصمیم گیری در این حوزه مصوبات 
لازم را ابلاغ می کند. وی تاکید کرد: نظامات 
پدافند غیرعامل باید به صورت منظم به روز 

رسانی شود.

علی قنبری
کارشناس اقتصادی 

خبــــر
 خطیب مطرح کرد:   

آمادگیوزارتاطلاعاتبرایهمکاری
باحفاظتواطلاعاتقوهقضائیه

آرمان ملی: وزیر اطلاعات با تشریح سیاست های آمریکا در 
منطقه خاورمیانه بیان داشت: آمریکایی ها به این جمع بندی 
رسیده بودند، هیچ کشوری نمی تواند جایگزین آمریکا بشود 
مگر رژیم صهیونیستی، این برنامه ای بود که در کوتاه مدت 
می خواستند آن را اجرایی و عملیاتی کنند و جلساتی را در 
مورد داعش، کردها و در موضوعات مختلف در سرزمین های 
اشغالی برگزار کردند و سران آن ها را به شکل علنی یا غیرعلنی 
به آنجا کشاندند، همان طور که در بحث جنگ ترکیبی نسبت 
به ضدانقلاب و معاندین انجام دادند، همین تلاش را در 
کشورهای دیگر صورت دادند و عملیات طوفان الاقصی یکی 
از راهبردی ترین و اساسی ترین برنامه های آمریکایی ها را در 
منطقه از بین برد. حجت الاسلام خطیب با اشاره به تحولات 
منطقه بیان داشت: راهبرد آمریکایی ها، چینی ها، روس ها و 
هر کشوری در منطقه غرب آسیا تغییر خواهد کرد. این ثمره و 
برکت جهادی است که انجام شده و هیچ کس نمی تواند بر اساس 
راهبردهایی که تاکنون بر آن تکیه داشته برنامه ریزی هایش را 
تداوم ببخشد، به همین دلیل اظهارنظرهای اندیشکده های 
غربی نشان دهنده سردرگمی در راهبرد است و راهبرد غربی ها 
و آمریکا در منطقه قطعاً تغییر خواهد کرد که هنوز نتوانستند در 
مورد آن تصمیم بگیرند. وی گفت: ما باید با یک سیاست فعال 
نسبت به آنچه را که در پیش خواهد بود برنامه ریزی مناسبی 
داشته باشیم و بتوانیم با تسریع، تعمیق و گسترش شرایط 
ارتباطات و تعاملات سیاسی با همسایگان و کشورهای منطقه 
برای شرایط جدیدی که در مورد عادی سازی فراهم شده، 
برنامه ریزی و تدبیر کنیم. سیاستی که رهبر عزیزمان اعلام 
کردند و بر اساس آن نظام دنبال خواهد کرد، متکی بر این 
است که منشأ این جنایت و تمام این ظلم ها به عهده آمریکا 
است و آمریکا باید پاسخگو باشد.. وزیر اطلاعات با اشاره به 
انتخابات مجلس شورای اسلامی گفت: مشارکت، حضور و 
همراهی مردم، می تواند امنیت زا باشد و شرایط توسعه را 
پیش ببرد. وی ادامه داد: بر این ملاحظه تأکید می کنم که 
حفاظت واطلاعات قوه باید بداند یک مجموعه قضائی یا یک 
مجموعه کارمندی یا یک مجموعه وابسته نیست بلکه ماهیتی 
اطلاعاتی دارد و هر چه بتواند بر این بنیه اطلاعاتی خود بیفزاید 
و آن را تقویت کند و جنبه های حرفه ای آن را سازمانی و نهادینه 
کند می تواند موفقیت های بزرگی را به دست بیاورد. وزارت 
اطلاعات همانند گذشته، آماده همه نوع همکاری و همراهی 
با حفاظت واطلاعات قوه قضائیه است و آن را مجموعه ای لازم 
برای دستگاه قضائی می داند و بر تداوم فعالیت و گسترش آن در 
مجموعه دستگاه قضائی تأکید دارد و باید این مجموعه تقویت 
شود و در مرکز حفاظت نیروهای ارزشمند، مخلص، متدین، 
اثرگذار و توانمندی هستند که می توانند در مبارزه با فساد 

توفیقات بزرگی را با مدد الهی به دست بیاورند. 

 آرمان ملی: رئیس قوه قضائیه 
ضمن اظهار تأسف و تأثر در قبال 
استمرار جنایات بی حد و حصر 
علیه  صهیونیستی  غاصب  رژیم 
مردم مظلوم فلسطین و کشتار زنان 
و کودکان با بمب ها و حمایت های 
آمریکایی ها، اظهار کرد: جریان 
مقاومت با ایمان راسخ در مقابل 
صهیونیست ها و حامیان آمریکایی 
و غربی آن ها ایستاده و مردم غزه 
نیز به رغم انواع و اقسام فشارها 
و تضییقات، تن به کوچ اجباری 
نداده اند؛ در اینجا ضروری است 
که همه کشورهای اسلامی و همه 
آزادگان جهان به وظیفه خود برای 
توقف جنایات صهیونیست ها جامه 
حجت الاسلام  بپوشانند.  عمل 
تاکید مجدد  با  اژه ای  محسنی 
بر مقوله مقابله با ناهنجاری های 
اجتماعی به ویژه در بحث عفاف 
و  دادستان ها  گفت:  حجاب  و 
مقامات ذی صلاح قضائی مقوله  
اجرای قانون در بحث مقابله با 
ناهنجاری های اجتماعی را از فراجا 
مطالبه کنند و فراجا و وزارت کشور 
نیز در این عرصه به میدان بیایند؛ 
نباید منتظر تصویب لایحه مرتبط با 
عفاف و حجاب ماند بلکه همان طور 
که بارها تاکید کرده ایم باید در این 
زمینه از ظرفیت های قانونی موجود 
بهره گرفت؛ به ویژه در قبال افرادی 
که در زمین دشمن بازی می کنند 
و ناهنجاری ها را ترویج می دهند؛ 
قطعاً باید مطابق قانون در مقابل 
این افراد ایستاد و با آنان برخورد 
کرد. وی تاکید کرد: در بحث مقابله 
با سرقت به ویژه سرقت های خُرد 
که در معابر و خیابان ها صورت 
می گیرد و سبب بروز ناامنی و ایجاد 
اضطراب در شهروندان می شود نیز 
فراجا با سازوکارهای مناسب، اتخاذ 

تدبیر و عمل کند و دادستان ها و 
مقامات ذی صلاح قضائی هم در 
قبال این قبیل جرائم، مطابق قانون 
مبادرت به صدور احکام و اعمال 
مجازات های بازدارنده کنند و به 
خسارت هایی که به مال باختگان 
تحمیل می شود نیز عنایت داشته 
باشند. رئیس دستگاه قضا با اشاره 
به راهبرد دشمن برای اثرگذاری 
سوء بر اذهان جوانان ایران اسلامی، 
قاطبه جوانان ما  اگرچه  گفت: 
آرمان ها و  به  دل بسته و مقیّد 
ارزش های اسلامی و ملی هستند، 
زیادی  امید  دشمن  امروز  اما 
به ترویج هنجارشکنی در میان 
جوانان ما بسته است؛ لذا وظیفه 
همه قوا و نهادها به ویژه دستگاه های 
فرهنگی آن است که برای مقابله 
با ترفندها و شگردهای دشمنان 
در این عرصه، اتخاذ تدبیر و عمل 
کنند و خدای ناکرده چنانچه در 
این زمینه غفلت شود، ممکن است 
دشمن موفق به اثرگذاری سوء 
بر اذهان برخی از جوانان ما شود. 
رئیس قوه قضائیه با تاکید مؤکد 
و مجدد بر عزم دستگاه قضائی در 
امر مقابله با فساد و مفسد، گفت: 
امروز ممکن است به واسطه وجود 
اقتصادی،  مشکلات  از  برخی 
عده ای بخواهند سوءاستفاده هایی 
را داشته باشند، لذا ما در دستگاه 

قضائی باید به طور جدی در امر 
مبارزه با فساد اقتصادی به دولت 
کمک کنیم و یاری رسان دولت 
در مقوله  تحقق اقتصاد مقاومتی 
و رشد تولید و مهار تورم باشیم؛ 
ضروری است با هم افزایی نیروها 
و ظرفیت ها از هرآنچه که موجب 
دشمن  سوءاستفاده  و  ناآرامی 
می شود پرهیز کنیم و هر آنچه 
سبب امیدآفرینی به مردم می شود 
را تقویت گردانیم. محسنی اژه ای 
خطاب به همه مقامات و بخش های 
قضائی تاکید کرد که اقدامات خود 
را با استعانت از خداوند و منطبق 
با موازین قانونی، با قدرت و تدبیر 
و استحکام انجام دهید و پس از 
آن، نگران سرزنش سرزنشگران و 
خوب گفتن ها و بد گفتن ها نباشید. 
به  قضائیه همچنین  قوه  رئیس 
برخی از مناسبت ها و رخدادها 
نیز اشاره داشت و مشخصاً کسب 
پیروزی های متعدد ورزشکاران 
در  کشورمان  معلول  و  جانباز 
و  هانگژو  پاراآسیایی  مسابقات 
کسب ۱۳۱ مدال کاروان فرزندان 
ایران را تبریک گفت و امر مهم تر 
از کسب مدال های رنگارنگ را 
ارزش های  گذاشتن  نمایش  به 
توسط  دینی  غیرت  و  اسلامی 
ورزشکاران جانباز و معلول ایران 
عدلیه  رئیس  دانست.  اسلامی 

همچنین هفته پدافند غیرعامل 
را گرامی داشت و گفت: در جنگ 
ناحیه  از  شده  تحمیل  ترکیبی 
دشمن، باید پدافند غیرعامل را 
در وهله نخست از خودمان آغاز 
کنیم و با تهذیب نفس و گسترش 
روحیه همکاری و تعاون و همچنین 
مدبرانه،  رویکردهای  اتخاذ 
منسجم و وحدت آفرین، دشمن 
را در پیشبرد جنگ ترکیبی اش 
بیش از پیش ناکام بگذاریم. رئیس 
قوه قضائیه هشتم آبان سالروز 
شهادت محمدحسین فهمیده که 
روز نوجوان و بسیج دانش آموزی 
نامگذاری شده است و همچنین 
کشتار  سالگرد  آبان  سیزدهم 
توسط  انقلابی  دانش آموزان 
دژخیمان رژیم طاغوت و همچنین 
تسخیر لانه جاسوسی را گرامی 
داشت و گفت: قاطبه نوجوانان 
انسان هایی  امروز  ما  و جوانان 
با بصیرت و ولایتمدار هستند و 
به رغم همه دسیسه های دشمنان، 
مشغول  مختلف  عرصه های  در 
مجاهدت و کمک به پیشرفت ایران 
اسلامی می باشند. محسنی اژه ای 
ضمن قدردانی و تشکر از رئیس 
سازمان قضائی نیروهای مسلح به 
واسطه »اتخاذ رویکرد مدیریت 
»کاهش  همچنین  و  میدانی« 
چشمگیر آمار پرونده های رسوبی 
در محاکم سازمان قضائی نیروهای 
مسلح« گفت: تعداد قابل توجهی 
از پرونده های موجود در سازمان 
قضائی نیروهای مسلح که سالیان 
سال مفتوح مانده بودند، طی دو 
سال گذشته تعیین تکلیف شدند، 
همچنین در این مدت شاهد بودیم 
که سازمان قضائی نیروهای مسلح 
در رفتارهای سازمانی خود عملکرد 

مطلوبی داشته است. 

رئیس قوه قضائیه:
 فراجا و وزارت کشور در برخورد با ناهنجاری ها به میدان بیایند

 هشدار مرجع تقلید درباره
افزایش قیمت ها

  آیت ا... مکارم شیرازی تاکید 
کرد: مردم نسبت به اینکه درباره 
سفره شان گامی برداشته شده یا 
خیر، از دولتمردان انتظار دارند. 
.. مکارم شیرازی در دیدار  . آیت ا
سید محمد آقامیری استاندار قم با 
تشکر از پیگیری های ایشان برای به 
نتیجه رساندن پروژه های استانی و 
شهری اظهار داشتند: مردم نسبت 
به پروژه منوریل و فرودگاه انتظار 
دارند که این پروژه ها هر چه زودتر به 
سرانجام برسد. وی افزود: البته مردم 
نسبت به اینکه دربارۀ سفره شان 
گامی برداشته شده یا خیر؟ نیز از 
دولتمردان انتظار دارند. اگر قیمت 
مایحتاج ضروری و اقلام خوراکی 
مردم، کاهشی شده، مردم راضی 
می شوند، اما اگر افزایشی باشد، 
مثل زمزمۀ گرانی نان، در این صورت 
حرکت معکوس شده است. آیت ا... 
مکارم شیرازی در پاسخِ استاندار که 
ما طبق خواست شما و دیگر مراجع 
کردند:  تصریح  می کنیم،  عمل 
خواست ما، خواست مردم است. 
خواست مردم هم این است که در 

زندگی شان تغییری حاصل شود. 

  آرمان ملی: سخنگوی شورای نگهبان با 
تاکید بر این که »در مرحله پیش ثبت نام افراد 
به طور مستقیم با دستگاه ها و مراجع تخصصی 
روبه رو بودند«، اظهار داشت: اگر مدرکی از سوی 
نهاد و مرجع مربوط مورد تایید قرار نمی گرفت، 
فرد فرصت داشت تا اعتراض کند و دستگاه 
مربوطه نیز موظف به بررسی اعتراض بود. در 
مرحله ثبت نام که از روز ۲۷ مهر تا روز ۳ آبان 
)به مدت یک هفته( به اجرا گذاشته شد هم 
قریب به ۲۵ هزار نفر ثبت نام کردند و این تعداد 
ثبت نام بی سابقه بود. هادی طحان نظیف گفت: 
شورا در فرآیندهای پیش ثبت نام و ثبت نام ورود 
ماهوی به استعلام ها نداشت اما از آن جایی 
که این شورا طبق قانون ناظر انتخابات است، 
بر فرآیندها و روندها نظارت کرد تا روندها و 
فرآیندها براساس قانون انجام بگیرد. اگر مساله، 

ابهام و نکته ای هم درباره فرآیندها پیش می آمد، 
در جلسات کارشناسی بررسی و رسیدگی می شد 
و نکات را به وزارت کشور متذکر می شدیم. 
لذا در نهایت هر دو مرحله مورد پذیرش هیات 
مرکزی نظارت بر انتخابات قرار گرفت. وی 
درباره مرحله بعد از ثبت نام ها که مرحله بررسی 
صلاحیت هاست نیز بیان کرد: اکنون وارد مرحله 
بررسی صلاحیت ها شده ایم. هیات های اجرایی 
در فرمانداری ها و حوزه های انتخابیه کار خود 
را آغاز کرده اند و استعلام ها از دستگاه های 
پنج گانه که در قانون آمده است نیز در حال انجام 
است. این هیات ها متشکل از معتمدین مردمی و 
اشخاص حقوقی که در قانون ذکر شده هستند 
که در فرمانداری ها تشکیل می شود. این هیات ها 
ارتباطی با شورای نگهبان ندارند. پس از این که 
هیات های اجرایی کار خود را به پایان رساندند و 

نتایج بررسی های شان را اعلام کردند، هیات های 
نظارت به بررسی صلاحیت ها خواهند پرداخت و 
در نهایت شورای نگهبان به عنوان مرجع نهایی 
و تجدید نظر بررسی هایش را آغاز خواهد کرد. 
همان اقداماتی که هیات های نظارت استانی و 
شورای نگهبان برای بررسی صلاحیت ها انجام 
می دهند، هیات های اجرایی نیز انجام می دهند. 
این حقوقدان شورای نگهبان بیان کرد: درباره 
مراجعی که در مرحله بررسی صلاحیت ها مورد 
استعلام قرار می گیرند هم گفت: طبق قانون این 
مراجع وزارت اطلاعات، قوه قضائیه، اطلاعات 
سپاه، فرماندهی انتظامی و ثبت احوال هستند که 
البته هیات های اجرایی و نظارت و شورای نگهبان 
می توانند در صورت لزوم از سایر دستگاه ها 
نیز طبق قانون استعلام بگیرند. ۱۰ روز زمان 

استعلام از مراجع ۵ گانه است. 

سخنگوی شورای نگهبان خبرداد: 
آغاز بررسی صلاحیت ها در هیات های اجرایی

»آرمان ملی« از آشفته بازارغرب در برابر ایران گزارش می دهد

تلاش   آمریکا در انتساب طوفان الاقصی به ایران
   امیرعبداللهیان: حماس از ما دستور نمی گیرد                هریس: نکنید // کنعانی: بس کنید

رژیم صهیونیستی به هیچ 
قید و بندی پایبند نیست 

هشدار قاطعانه فرمانده 
سپاه به اسرائیل

دبیر کل مجمع جهانی بیداری 
اسلامی گفت: رژیم صهیونیستی به 
هیچ قید و بندی پایبند نیست و با 
خوی پلید خود به هیچ کسی رحم 
نمی کند، فرقی نمی کند فلسطینی 
باشد یا هر ملیت دیگر. دوم دستگاه 
محاسباتی رژیم صهیونیستی به شدت 
از کار افتاده و با بن بست راهبردی در 
عرصه تصمیم سازی و عملیات مواجه 
شده است و سوم بمباران کودکان 
و بیمارستان ها نشانه قدرت نیست 
بلکه نشانه ضعف است. علی اکبر 
ولایتی اظهار داشت: نبرد بی سابقه 
مقاومت  گروه های  استراتژیک  و 
فلسطینی در سرزمین های اشغالی که 
در پاسخ به چندین دهه جنایات رژیم 
آپارتاید صهیونیستی در حال اجراست، 
برگ درخشان و پرافتخار دیگری بر 
مبارزات ملت فلسطین افزوده است. 
وی با اشاره به اینکه قضایای فلسطین 
اشغالی امروز دو وضعیت متضاد دارد، 
گفت: از یک سو شاهد درخشش اقتدار 
و قدرت گروه های مقاومت فلسطینی 
رژیم  نسل کشی  دیگر  سوی  از  و 
فاشیستی و کودک کش صهیونیستی 

در آنجا هستیم. 

 حسین سلامی، فرمانده کل سپاه 
به اسرائیل هشدار داد در صورت حمله 
زمینی به غزه نابود خواهد شد. وی 
با بیان اینکه دشمن تلاش دارد تا 
نیات شوم خود را پشت کلام عامه 
پسند پنهان کند، اضافه کرد: آنچه 
که واقعیت پنهان دشمن را نشان 
می دهد الگوهای عمل اوست که 
در میدان می بینیم. ظرف 4۵ سال 
گذشته اغلب نقاط جهان میدان 
کارزاری است که یک طرف آن 
آمریکا، انگلیس و متحدانشان قرار 
دارند. سلامی با بیان اینکه دشمنان 
در افغانستان ده ها سال فقر، جنگ، 
ناامنی و... و در هر نقطه ای خنجری بر 
قلوب امت اسلام فرو کرده اند، تصریح 
کرد: اسرائیلی  ها هر از چندگاهی پهلو 

امت اسلامی را می شکافند. 

آرمان ملی- احسان اسقایی: نبرد غزه 
همچنان ادامه دارد. صهیونیست ها روز و شب 
از زمین و هوا بر سر مردم غزه به بهانه انتقام از 
طوفان الاقصی بمب می ریزند و گهگاه تلاش 
می کنند در جبهه زمینی پیش رفته تا آبروی 
از دست رفته خود را در مواجهه با حماس 
به دست آورند. با این وجود به زمین غزه 
نیامده، تانک هایشان آتش می گیرد و پیاده 
تانک ها در کنار تانک های منهدم شده کشته 
می  شوند اما به نظر می رسد آنها در نهایت به 
دنبال آن هستند تا قبل از آتش بس در مرحله 
اول اگر توانستند غزه را دو نیم کنند تا قدرت 
حماس را بر روی زمین کاهش دهند و یا 
اینکه به تونل های قسام در زیر غزه آسیب 

جدی وارد آورند. 
 تلاش برای برجسته کردن نام ایران 

در غزه
هرچند آمریکایی ها بارها اعلام کرده اند 
که اثری از اقدامات ایران در طوفان الاقصی 
نمی بینند و همواره به تهران توصیه کرده اند 
که وارد درگیری حماس و اسرائیل نشود اما 
نمی خواهند شرایط به گونه ای هم پیش رود 
که تهران از این حادثه که برای اسرائیل حکم 
پتک بر استخوان جمجمه را داشته،  بدون 
هزینه  باشد. از این رو تلاش می کند حداقل 
نام ایران را در کنار حماس به عنوان حامی 
جبهه مقاومت بنشاند. تهران هم البته ضمن 
تاکید بر حمایت معنوی از حماس تلاش 
می کند در جبهه دیپلماتیک در کنار مقاومت 
اسلامی در منطقه بایستد. این مساله البته تا 

آنجا برای آمریکا مهم است که نه نام آنها به 
عنوان عامل نظامی علیه غزه رسانه ای شود 
و نه ایران به عنوان حامی نظامی حماس در 
رسانه ها جایگاه پیدا کند چرا ورود رسانه ها 
به این موضوع ممکن است به اغتشاش 
نظامی در منطقه تبدیل شود که نه خواست 
آمریکاست و نه اینکه ایران تمایل دارد تحول 

نظامی در منطقه به وجود  آید. 
 آمریکا نکند ، ایران  بس کند

هرچند رسانه ها در نظر دارند نوعی جنگ 
لفظی بین ایران و آمریکا ایجاد کنند اما هر دو 
طرف تلاش دارند ضمن ایستادگی در برابر 
هم پاسخی دیپلماتیک به اظهارات طرف 
مقابل بدهند به طوری که کامالا هریس 
معاون رئیس جمهور آمریکا در مصاحبه با 
شبکه سی.ابی.اس گفت: آمریکا به اسرائیل 
نمی گوید که چه اقدامی انجام دهد اما 
توصیه، تجهیزات و حمایت دیپلماتیک خود 
را در اختیار این رژیم قرار می دهد. معاون 
رئیس جمهوری آمریکا گفت که واشنگتن 
می خواهد از تشدید مناقشه جلوگیری شود 
اما این کار دشواری است. هریس در پاسخ به 
این پرسش هم که »پیام به ایران چیست؟« 
گفت: نکنید. در برابر با این اظهار نظر از 
سوی معاون رئیس جمهور آمریکا تهران نیز 
پاسخ کوتاهی به وی داد است. ناصرکنعانی 
سخنگوی وزارت امور خارجه در نشست 
خبری هفتگی خود با خبرنگاران در پاسخ 
به اظهارات اخیر معاون اول رئیس جمهور 

آمریکا گفت: بس کنید. 

 آب پاک ایران بر روی دست پرونده 
سازان

هرچند دولت کنونی آمریکا تلاش دارد 
وارد تنش با تهران در ارتباط با طوفان الاقصی 
نشود اما برخی پرونده سازان حامی اسرائیل در 
آمریکا خصوصا رسانه های نزدیک به اسرائیل 
در واشنگتن تلاش هایی در این زمینه دارند. 
با این وجود تهران که بارها نشان داده است که 
به دنبال برقراری آتش بس به منظور جلوگیری 
از کشته شدن افراد بی گناه است از طریق 
وزیر امورخارجه یک پاسخ منطقی و محکم 
به این دسته از رسانه ها داده است. به طوری 
که وزیر امورخارجه کشورمان در گفت وگو با 
بلومبرگ گفت: براساس اطلاعاتی که ما داریم، 
مدیریت جنگ در غزه در اختیار آمریکاست 
و اسرائیل به نیابت از آمریکا، این جنگ را 
انجام می دهد چون در داخل رژیم اسرائیل 
وضعیت فرو ریخته ای وجود دارد. وی در مورد 
تصمیمات حماس هم گفت: اولا تصمیمی 
که حماس گرفت، تصمیمی کاملا فلسطینی 
بود که عملیات طوفان الاقصی را انجام داد. 
دلایل آن هم کاملا برای همه جهان روشن 
است. ثانیا حماس، جهاد اسلامی و حزب ا...، 
منافع  راستای  در  که  گروه هایی هستند 
کشورهای خودشان عمل می کنند نه از ما 
دستور می گیرند نه ما به آنها دستور می دهیم. 
این اظهارات نیز نشان می دهد تهران نیز به 
موازات آمریکا هیچ گاه حمایت های خود را از 
جبهه مقاومت دریغ نمی کند اما به بالندگی 

محور مقاومت می اندیشد. 


